



Personal Experiences, Rules, Procedures, and Aspects of Aggression in Competitive Women's Ice Hockey

Julie L. Vanier
Gordon A. Bloom
McGill University

Todd M. Loughead
University of Windsor

The purpose of this study was to present the emerging experiences of Canadian women hockey players' perceptions of ice hockey, including aggression. Fifteen female hockey players participated in one of three focus group interviews. The analysis identified nine categories of information, which were grouped into three themes: (a) personal experiences in hockey, which explained their evolution and devotion to the sport of hockey; (b) rules and procedures of hockey, which discussed some factors, such as rules, that influenced the type of hockey played by women; and (c) aspects of aggression in hockey, which indicated their perceptions of various dimensions of aggression. Taken together, these results provided an understanding of various aspects of women's hockey, most notably those related to aggression.

Cette étude brosse un tableau des nouvelles expériences que vivent les joueuses de hockey sur glace canadiennes, y compris la dimension violente du sport. Quinze joueuses de hockey ont participé à des entrevues dans le cadre d'un des trois groupes de discussion organisés. L'analyse a fait ressortir neuf catégories de données qu'on a regroupées sous trois grandes thématiques : (a) expériences personnelles au niveau du hockey, où les femmes expliquent leur évolution et leur dévouement face au sport du hockey; (b) règlements et procédures propres au hockey, où les femmes discutent de certains facteurs, comme les règlements, qui affectent le type de hockey qu'elles décident de jouer; (c) violence au hockey, où les femmes décrivent comment elles perçoivent la violence au hockey. Pris ensemble, ces résultats aident à faire la lumière sur maints aspects du hockey pour femmes, notamment ceux ayant trait à la violence.